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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan támogatja a kormány a fogyatékossággal 
élőket a vészhelyzet idején? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Magyarország  Kormánya  a  globális  és  így  hazánkat  is  elérő  energiaválság  miatt  energia-
veszélyhelyzetet hirdetett.  Ezzel összefüggésben hét pontból álló intézkedési tervet dolgozott ki,
melynek  része,  hogy  ugyan  a  rezsicsökkentés  megmarad,  azonban  az  éves  átlagos  áram-  és
gázfogyasztás feletti részre a fogyasztók piaci árat kötelesek fizetni 2022. augusztus 1-től. Ez azt
eredményezi,  hogy  ha  egy  háztartás  fogyasztása  akár  kevéssel  is,  de  túllépi  a  kormány  által
meghatározott limitet, jelentős összeggel is emelkedhet a villany- és gázszámla, miután a gáz és
áram ára az elmúlt időszakban a sokszorosára emelkedett.

A  fogyatékossággal  élő  emberek  számos,  a  fogyatékosságukból  adódó  többletkiadással
szembesülnek a mindennapjaik során, számos esetben a létfenntartásuk is veszélybe kerül, hiszen
közülük sokan nem tudnak spórolni az energián. Naponta olyan, az életfunkciók fenntartásához,
javításához szükséges eszközöket használnak, mint pl.  lélegeztetőgép, inhalátor, elektromos ágy,
betegemelő, elektromos kerekesszék, melyek fokozott energiafelhasználással járnak.

 

Ezzel kapcsolatban kérem, szíveskedjék válaszolni a következő kérdéseimre:

 

1.  Hogyan  tervezi  a  kormány  a  fogyatékossággal  élőket  és  ápoló  családtagjaikat  megvédeni,
támogatni a jelenlegi vészhelyezt alatt?

 



 
2.  Elképzelhető,  hogy az  amúgy  is  nagy szegénységi  kockázatnak kitett  fogyatékossággal  élők
mentesülnek az energia piaci árának megfizetése alól?

3.  Hogyan  tervezik  növelni  a  fogyatékossággal  élő  emberek  esetében  a  mobilitás,  az
akadálymentesség  lehetőségét  annak  érdekében,  hogy  kevésbé  legyenek  otthonukhoz  kötve
állapotuk,  az  oktatási  és  munkavállalási  lehetőségek  korlátozottsága,  a  közlekedés  valamint  az
épített környezet akadálymentességének hiánya miatt?

 

Várom megtisztelő válaszát.

 

Üdvözlettel:

Ungár Péter (LMP)

Budapest, 2022.07.25.
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